
VRAGEN ARMOEDE

Geacht college, geachte griffie,

armoede is een groeiend probleem in onze samenleving, en ook kinderen merken hier in toenemende mate de gevolgen 
van. Er verschijnen bijna dagelijks artikelen* die gewag maken van deze ernstige ontwikkeling. 

Onze fracties willen weten hoe het in Hilversum staat met armoede in het algemeen en onder kinderen in het bijzonder. 
Daarom stellen wij de volgende vragen. 

Wij verzoeken u vriendelijk bij de beantwoording aan te geven of het een inschatting betreft of een feitelijke constatering.

Ook vragen wij het college/de griffie om voor ons een technische briefing te organiseren met enkele deskundigen.

VRAGEN:

Armoede onder kinderen:
1. Hoeveel kinderen groeien in Hilversum op in een huishouden met een inkomen onder, op en vlak boven de 

armoedegrens/het sociaal minimum?
2. Hoeveel kinderen komen er op school met honger, zonder ontbijt en/of zonder lunch? Als u dit niet weet, bent u 

dan bereid om dit te gaan vragen aan de Hilversumse scholen (basis en middelbaar) en op de kortst mogelijke 
termijn aan de raad te rapporteren?

3. Wat is het beeld onder de jeugd- en jongerenwerkers over deze problematiek?

Armoedebeeld breed:
1. Hoeveel huishoudens zijn er in Hilversum met een inkomen onder/op/vlak boven de armoedegrens/het sociaal 

minimum?
2. Hoe splitst deze groep op naar de bron van het huishoudensinkomen? Dus: uitkering, betaald werk, zelfstandig 

ondernemerschap etc?
3. Door hoeveel huishoudens wordt er gebruik gemaakt van inkomensvoorzieningen? Kunt u het gebruik/de dekking 

per inkomensvoorziening specificeren? Met andere woorden: in hoeverre bereikt een voorziening de totale 
doelgroep waar deze in beginsel voor beschikbaar is?

4. Door hoeveel huishoudens wordt er gebruik gemaakt van de voedselbank?
5. De huidige energiecrisis zal naar verwachting meer huishoudens in de financiële problemen brengen. Ook 

huishoudens die normaliter niet tot de minima behoren. Kunt u aangeven wat de inschatting op dit punt is voor 
Hilversumse huishoudens, bezien over alle inkomensgroepen?

6. Ook sportverenigingen/clubs worden getroffen door de stijgende energiekosten. Kunt u aangeven hoe het met 
deze groep gaat en wat de verwachte ontwikkeling is? Wordt er gevreesd dat clubs serieus in de problemen 
komen?

7. Ook ondernemers worden geraakt door de energiecrisis. Kunt u aangeven wat de verwachting op dit punt is voor 
de Hilversumse ondernemers? Zijn er signalen dat ondernemers hun zaak moeten sluiten?

8. Hoe wordt er gemonitord op hoe armoede zich ontwikkelt, zodanig dat de organisatie korte termijn 
ontwikkelingen snel kan signalen en hierop kan inspelen?

9. Is de organisatie en het huidige financiële instrumentarium voldoende flexibel om ook "nieuwe armen" goed te 
kunnen ondersteunen?

We moeten als raad onze beeldvorming en informatiepositie op orde hebben om op tijd met elkaar te kunnen handelen. 
Als een of meer van deze vragen onderdeel zijn van de eerder toegezegde Minima Effect Rapportage (T21/015) die voor de 
begroting geleverd moet worden, dan mag u deze uiteraard daarbij betrekken. Ook mag u uiteraard daar waar van 
toepassing efficiënt omgaan met de samenloop met de eerder door de CDA-fractie gestelde vragen.

TECHNISCHE BRIEFING:

Naast deze reeks (technische) vragen hebben wij ook behoefte om van praktijkdeskundigen te horen hoe het gaat; een 
zogeheten ‘technische briefing’. Wij verzoeken het college en/of de griffie in ieder geval de volgende deskundigen uit te 
nodigen om ons op zo kort mogelijke termijn in een technische briefing bij te praten over hun waarnemingen/ervaringen:

• Vertegenwoordiger scholenkoepels
• Vertegenwoordiger huisartsen
• Vertegenwoordiger woningbouwcorporaties
• Vertegenwoordiger ondernemers
• Vertegenwoordiger inkomensvoorzieningen
• Vertegenwoordiger schuldhulploket



• Vertegenwoordiger welzijnsorganisatie en jeugd/jongerenwerk
• Vertegenwoordiger politie/jeugdboa’s

Mocht het college daar nog een of meer deskundigen aan toe willen voegen, dan kan dat uiteraard.

Het doel van deze technische briefing is dat deze deskundigen met de raad kunnen delen wat de situatie is die zij in de 
maatschappij ervaren. Zodat we een beeld krijgen van hoe het er in de praktijk aan toegaat en betere kaders voor beleid 
kunnen stellen.

Graag willen wij zo snel mogelijk over deze urgente situatie in gesprek. Met deskundigen, met elkaar en met het college.
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*Lijst van relevante nieuwsberichten, aangeleverd door verschillende vragenstellers:
1. Huisarts beschrijft op LI hoe hij steeds meer mensen ontmoet in zijn spreekkamer met betalingsproblemen en dat 

zij nu gaan verwijzen naar de gemeente: https://www.linkedin.com/posts/shakib-sana-775393109_laura-21-
heeft-een-prima-salaris-maar-activity-6970748604059676672-Ch4Q

2. School in Rotterdam voorziet in ontbijtservice, gesteund door de gemeente: 
https://www.rijnmond.nl/nieuws/1548851/op-deze-school-hoeft-niemand-met-een-lege-maag-in-de-klas-te-
zitten-ik-voel-me-door-een-ontbijt-slimmer-en-kan-beter-leren

3. Item in het Jeugdjournaal over een school in Eindhoven waar een ‘boterhammenbar’ is geopend, omdat er teveel 
kinderen op school kwamen zonder boterhammen: https://jeugdjournaal.nl/artikel/2443977-school-opent-
boterhammenbar-thuis-niet-genoeg-brood.html

4. Kinderen sporten minder door inflatie:
https://www.gooieneemlander.nl/cnt/dmf20220906_56987199

5. Artikel in NRC over sportclubs in de problemen: 
https://www.nrc.nl/nieuws/2022/09/17/lichten-uit-niet-douchen-meer-contributie-amateursport-kan-de-
energierekening-niet-betalen-a4142178 
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